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Protokół Nr XVI/16 

z XVI posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 05 stycznia 2016 roku 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 905 do godziny 1012 w sali dolnej Gminnego Ośrodka Kultury 

w Wydminach. Posiedzenie XVI Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady XVI sesji Rady Gminy. Stwierdziła, że na 15 

radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 14 

radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, Skarbnik Krystynę Truchan, Sekretarz 

Gminy Alinę Romanowicz, pracowników urzędu gminy, wszystkich sołtysów uczestniczących w 

obradach oraz wszystkie zebrane osoby na sali obrad. 

Przewodnicząca powołała Radnego Leszka Pałdyna na sekretarza obrad sesji Rady Gminy Wydminy. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zwróciła się z zapytaniem, czy 

radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wniósł formalny wniosek, aby wprowadzić do porządku obrad 

następujące uchwały:  
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- w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, jako pkt. 6; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na lata 2016-

2027, jako pkt. 7; 

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r.,jako pkt. 8. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Porządek obrad zwiększa się do 10 punktów. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządku obrad po zmianach i poprawkach. 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Porządek obrad został zmieniony jedngłośnie (porządek obrad, po poprawkach, stanowi załącznik nr 

4 do protokołu) i wprowadzony (z uwzględnieniem wniosku). 

 

Ad. 3  

Przedstawienie Uchwały Nr RIO.VIII-0120-526/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 listopada w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Wydminy projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok oraz Nr RIO.VIII-0120-527/15 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 listopada w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Wydminy projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wydminy na lata 2016-2027. 

Obie opinie przedstawiła Radzie Gminy Skarbnik Gminy Krystyna Truchan i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  
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Ad. 4 oraz Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na lata 2016-2027 

oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2016 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy podkreśliła, że: 

- Wszystkie Komisji Rady Gminy Wydminy pracowały nad projektem budżetu 

- wszystkie procedury budżetowe zostały zachowane 

- terminy zostały zachowane  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król na komisji budżetowo-gospodarczej wprowadził autopoprawki, 

które są dalej idące niż wnioski komisji. 

Skarbnik Gminy przedstawił te autopoprawki w formie tabeli ( tabela stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu), które szczegółowo omówiła: 

- wprowadzenie autopoprawki przez Wójta Gminy Wydminy dotyczącej udzielenia większej dotacji 

do działalności Gminnego Ośrodka Kultury (Dział 921 Rozdział 92109 §2480) w wysokości 29.000,00 

zł, przesunięcie wiąże się z oszczędnościami wynikającymi z energii elektrycznej Dział 900 Rozdział 

915 § 4260 (20.000,00 zł.) oraz przesunięcie z działu administracji Dział 750 Rozdział 75023 § 4010 

(9.000,00 zł.). 

- wprowadzenie autopoprawki dot. zmiany środków na priorytety zadań zleconych organizacjom 

pozarządowych. Zmiana dotyczyła zwiększenia do 73.000,00 zł. środków na priorytet: ”Wspieranie i 

upowszechnianie kultury fizycznej i sportu”, a zmniejszenie o 3.000,00 zł. z priorytetu: „Ochrona i 

promocja zdrowia” Dział 850 Rozdział 85095. 

- autopoprawka w projekcie uchwały w sprawie budżetu gmina na 2016 rok, zostaną usunięte §5 ust. 

2 oraz §12 ust. 2, w związku z opinią wydaną przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie. 

Zostaje także zmieniony zapis w § 14 i ostatecznie zapis brzmi: „wchodzi w życie z dniem 01 stycznia 

2016 roku” 

Radny Marek Naruszewicz: 

1. Za małe środki na zadania inwestycyjne (102.000,00 zł, to 0,5% całego budżetu). 

2. Wzrost utrzymania urzędu o 32% (2.400.000,00 zł.) 

3. Małe oszczędności z likwidacji szkół 

4. Powinniśmy przenieść środki z działu gospodarka komunalna do Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych i Zieleni sp. z o.o., aby zniżyć opłaty za wywóz ze zbiorników bezodpływowych 

(szamb). 

5. Czy zadłużenie gminy przekroczyło 11 mln. po zaciągniętym kredycie na 800 tys.? Odp. 

Zaciągnęliśmy 800 tys. kredytu, z tych środków pobraliśmy 130 tys.. Pobraliśmy tę kwotę 

tylko ze względu na to, że nie wpłynęły obiecane środki z Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Zaciągnęliśmy te zobowiązanie, aby zabezpieczyć budżet, poza tym od przyszłego miesiąca 
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wchodzi w życie podatek bankowy i warunki zaciągnięcia kredytu nie będzie taki korzystny. 

Ogólnie zadłużenie gminy sięga między 10.200.000,00 zł do 10.300.000,00 zł. Nie została 

także zaciągnięta pożyczka z Funduszu Ochrony Środowiska na wykonanie kotłowni, w 

kwocie 125.520,00 zł. 

6. Jakie będą wydatki na CUW? Odp. Z budżetu jest przeznaczone 300 tys., nie wiemy jeszcze 

jaki to będzie całościowy roczny koszt.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 

1. Uważa, że błędny jest zapis, że wydatki na oświatę są najpoważniejsze. Nie zgodzę się z tym 

stwierdzeniem. Odp. Skarbnik: Budżet Gminy wynosi około 20 mln., a kwota na oświatę jest 

znacząca co do wszystkich środków w budżecie gminy. Gmina zawsze będzie finansować 

oświatę, nawet jeśli oświata jest finansowana subwencją przez państwo. Na nasz budżet to 

dość duże obciążenie. 

2. Dlaczego zostały zdjęte środki z działu energia, w kwocie 20 tys.? Odp. Została wyliczona 

nadwyżka i oszczędności, które wynikły z korzystnych przetargów na dostarczanie energii.  

Radny Adam Szpak: 

1. Za małe środki w dziale transport na remontowanie dróg. 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na lata 2016-

2027, po naniesionych autopoprawkach: 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwał została podjęta większością głosów. 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu na 2016 rok, po naniesionych 

autopoprawkach:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwał została podjęta większością głosów. 
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Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Uchwała została przedstawiona Radzie Gminy, aby udzielić Województwu Warmińsko-Mazurskiemu 

dotacji celowej, w kwocie 18.337,72 zł. na zadanie: „Realizacja Planu Cyfrowego 2025 dla Warmii i 

Mazur polegającego na rozwoju społeczeństwa informacyjnego, w tym na utrzymaniu oraz rozwoju 

infrastruktury powstałej w ramach przedsięwzięcia pt. Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – 

województwo warmińsko-mazurskie”.  

Brak uwag. 

Poddanie pod głosowanie uchwały: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwał została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7 oraz Ad. 8 

Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wydminy na lata 2016-2027 oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy 

na 2016 r. 

Przedstawienie przez Skarbnik Gminy najważniejszych zmian: 

- wpłynięcie promesy w dniu 29 grudnia 2015 roku na zadanie inwestycyjne dot. budowy kotłowni w 

urzędzie gminy oraz w świetlicy wiejskiej w Zelkach, w kwocie 40.000,00 zł. 32.000,00 zł. na 

kotłownie w urzędzie, 8.000,00 zł. na kotłownie w Zelkach. 

- przeznaczenie około 18.000,00 zł. z podatku od nieruchomości na województwo warmińsko-

mazurskie. 

- dział 750-urząd oraz pomoc społeczna- środki w kwocie 363 tys. z przeznaczeniem na jednostkę 

budżetową „Centrum Usług Wspólnych”.  

- dział gospodarka komunalna: 18 tys. na dotację celową dla województwa warmińsko-mazurskiego; 

12.200,00 zł. na wykonanie dokumentacji sieci wodociągowych Czarnówka-Syba; Środki na 

wykonanie kotłowni w Zelkach: 45 tys. oraz kotłowni w urzędzie gminy: 211 tys. 

- pożyczka w kwocie 150 tys. 

- dział 010-rolnictwo i łowiectwo – zwiększenie środków, które wpłynęły z podatków od 

nieruchomości, rolnych oraz leśnych 
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- po sprawozdaniach wszystkich jednostek oraz urzędu będzie dokładnie wiedzieć jakie są zadłużenia i 

dokonamy kolejnych zmian, jeśli będzie taka potrzeba. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 

1. Jaki jest termin zaciągniętego kredytu? Odp. Spłata kredytu na 130 tys. jest do grudnia 2027 

roku. Natomiast spłata pożyczki w kwocie 165 tys. jest do 2023 roku. 

Radny Marek Naruszewicz: 

1. W jakim paragrafie są środki na Centrum Usług Wspólnych? I przeznaczone środki na 

działalność CUW to 500 tys? Odp. Nie, te środki były przeznaczone na inną działalność, na 

CUW środki wynoszą 363 tys. 

2. Miały być oszczędności po likwidacji Biura Obsługi Szkół, ale tak nie jest. Odp. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Biuro Obsługi Szkół zostało rozliczone tylko za 1/12 , reszta 

pieniędzy wpłynęła na środki w urzędzie gminy. 

Brak dalszych uwag. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz wyszła z obrad sesji.  

 

Głosowanie nad uchwałą zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wydminy na lata 2016-2027: 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwał została podjęta większością głosów. 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie  zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r.: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwał została podjęta większością głosów. 
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Ad. 9 

Wolne wnioski i informacje. 

- przeczytanie zaproszeń Gminnego Ośrodka Kultury w Wydminach, na wystawę Anny Bałdyga 

„Dawne tkactwo na Mazurach” w dniu 15 stycznia 2016 roku, oraz na Koncert na Dobry Początek 

Roku, w dniu 15 stycznia 2016 roku w GOK, w Sali dolnej. 

- Radny Marek Naruszewicz: Czy został przeprowadzony rekonesans dot. drogi w miejscowości 

Mazuchówka. Odp. Są dziury, ale stan drogi nie jest zły. Zaczekamy na odwilż i załatamy dziury. 

Remontu całej drogi nie możemy aktualnie zrobić.  

- Jaki jest stan wykonania budżetu przez sołectwa? Odp. Jeszcze nie ma sprawozdania 

- Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy będziemy domagać się pomocy dot. wycieku żywicy 

spowodowanego przez wykolejenie się pociągu na trasie Wydminy-Ełk? Odp. Co do działań 

związanych z tym zdarzeniem zobowiązany jest Wojewoda Warmińsko-Mazurski. W poniedziałek 

Wojewoda był na miejscu wypadku, także Minister Infrastruktury, który obiecał poprawę stanu torów 

i infrastruktury kolejowej na tej trasie. My jako gmina nie możemy nic zrobić, tory nawet nie są 

zaznaczone na mapach gminy Wydminy.  

 

Ad. 10 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom za udział 

w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 1012. 

 

 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

 

             Grażyna Plato 

 

 

 

Protokołował: 

Referent Emilia Chojnowska 

 


